

**Астащенко Светлана Витальевна** – доктор медицинских наук, старший научный сотрудник отдела разработки и внедрения высоко-технологичных методов лечения, Санкт-Петербургский научно-исследовательский институт уха, горла, носа и речи (190013, Россия, Санкт-Петербург, Бронницкая ул., д. 9); тел.: 8 (812) 575-94-47

ORCID: <https://orcid.org/0000-0003-1863-2279>

**Комаров Михаил Владимирович** – кандидат медицинских наук, заведующий оториноларингологическим отделением, Городская больница № 26 (Россия, 196247, Санкт-Петербург, ул. Костюшко, д. 2); научный сотрудник отдела разработки и внедрения высокотехнологичных методов лечения, Санкт-Петербургский научно-исследовательский институт уха, горла, носа и речи (190013, Россия, Санкт-Петербург, Бронницкая ул., д. 9); тел.: 8(812)-316-25-01

ORCID: <https://orcid.org/0000-0003-4471-3603>

**Ильин Сергей Никитович** – кандидат медицинских наук, заведующий рентгенологическим отделением, Санкт-Петербургский научно-исследовательский институт уха, горла, носа и речи (190013, Россия, Санкт-Петербург, Бронницкая ул., д. 9); тел.: 8 (812) 575-94-47.

✉ **Гончаров Олег Игоревич** – врач-оториноларинголог, Городская больница № 26 (Россия, 196247, Санкт-Петербург, ул. Костюшко, д. 2); врач-оториноларинголог, аспирант отдела разработки и внедрения высокотехнологичных методов лечения, Санкт-Петербургский научно-исследовательский институт уха, горла, носа и речи (190013, Россия, Санкт-Петербург, Бронницкая ул., д. 9); тел.: 8 (812) 316-25-01, e-mail: [entgoncharov@gmail.com](mailto:entgoncharov@gmail.com)

ORCID: <https://orcid.org/0000-0003-3738-4944>

#### Information about authors

**Igor' A. Anikin** – MD, Professor, Head of the Department of Development and Implementation of High-Tech Treatment Methods, Saint Petersburg Research Institute of Ear, Throat, Nose and Speech (9, Bronnitskaya str., St. Petersburg, 190013, Russia); phone 8 (812) 575-94-47, e-mail: [dr-anikin@mail.ru](mailto:dr-anikin@mail.ru)

ORCID: <https://orcid.org/0000-0003-2977-2656>

**Svetlana V. Astashchenko** – MD, Senior Researcher of the Department of Development and Implementation of High-Tech Treatment Methods, Saint Petersburg Research Institute of Ear, Throat, Nose and Speech (9, Bronnitskaya str., St. Petersburg, 190013, Russia); phone 8 (812) 575-94-47

ORCID: <https://orcid.org/0000-0003-1863-2279>

**Mikhail V. Komarov** – PhD (Medicine), Head of the Department of Otorhinology, City Hospital No. 26 (2, Kostyushko str., St. Petersburg, 196247, Russia); Researcher Officer, Department of Development and Implementation of High-Tech Treatment Methods, Saint Petersburg Research Institute of Ear, Throat, Nose and Speech (9, Bronnitskaya str., St. Petersburg, 190013, Russia); phone 8 (812) 316-25-01

ORCID: <https://orcid.org/0000-0003-4471-3603>

**Sergei N. Il'in** – PhD (Medicine), Head of the X-ray Department, Saint Petersburg Research Institute of Ear, Throat, Nose and Speech (9, Bronnitskaya str., St. Petersburg, 190013, Russia); phone 8 (812) 575-94-47

✉ **Oleg I. Goncharov** – Otorhinology, City Hospital No. 26 (2, Kostyushko str., St. Petersburg, 196247, Russia); Otorhinology, Postgraduate Student of the Department of Development and Implementation of High-Tech Treatment Methods, Saint Petersburg Research Institute of Ear, Throat, Nose and Speech (9, Bronnitskaya str., St. Petersburg, 190013, Russia); phone 8 (812) 316-25-01, e-mail: [entgoncharov@gmail.com](mailto:entgoncharov@gmail.com)

ORCID: <https://orcid.org/0000-0003-3738-4944>